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Odločili  s m o  s e  z a  

AKTUALNI INTERVJU, tako smo dali naslov prispeviku, v ikatercm člani našega kolektiva 
razpravljajo o TOZD in ga objavljamo na 3. strani. 
V intervjuju j e  sodelovala tudi IVANKA BEKS, iz težke šivalnice, Jci j o  vidimo na sliki. 

Poslovna napoved 1974 
Ko bomo prebrali letošnjo 

zadnjo številko našega meseč
nika se spomnimo, da že sko
r a j  vstopamo v zadnjo četrti
no 20. stoletja. Kar čudno se 
to sliši in vsi bomo ugotovili, 
da čas hitreje teče, kot Je 
včasih. Pisali bomo že leto 
1974. Pisati o tem, k a j  smo v le
tošnjem letu dosegli ni lahko, 
ker bi moral uporabiti precej 
ostro pero in izluščiti nekaj 
značilnosti, ki so nas utruja
le In zaustavljale. Poglejmo 
zaloge, s katerimi smo Imeli 
dosti težav. Izvozne roke, ki 
smo jih zamujali, pomladan
sko sezono smo zamudili, 
imeli smo težave s kvaliteto. 
Na drugi strani smo ImeU ne
k a j  uspešnih premikov v teh
nologiji, osvajanju nove pro
izvodnje, jesensko zimski pro
izvodnji in prodajni sezoni, 
predvsem pa omembe vredno 
uspešno osvajanje domačega 
trga. Odprli smo sedem no
vih t r g o i ^ ,  šest smo j ih  ob
novili, opravili pa smo še šte

vilne manjše adaptacije. Vlo
žili smo dosti sredstev v nove 
lokale, ki j ih bomo odprli 
prihodnje leto. 

Zadnji del leta smo posve
tili ustavnim spremembam In 
pripravam temeljnih organi-
z a d j  združenega dela. Odlo
čili smo se za dve temeljni 
organizaciji v sklopu združe
nega dela. Pripravili »mo 
osnovo novim ustavnim spre
membam in pripravili detajl 
no organizacijo po ekonom
skih delovnih enotah in po 
obračunskih enotah. Ustano
vili smo tudi delovno skup
nost skupnih služb. 

V zadnjem delu leta smo 
dobili računalnik, k i  se vklju
čuje  v poslovanje. 

Leto 1973 ni bilo lahko. 2 e  
v začetku smo napovedali, da 
nas čaka mnogo sprememb in 
težav, bilo pa j e  Se trše. 

Ko vstopamo v novo po
slovno leto se  zavedamo, da 
bomo v prvem delu leta ime
li veliko poizkuSno, da b o  na
š a  nova samoupravna oblika 

dve temeljni 
organizaciji 

združenega dela 
20. In 21. novembra so bili 

zbori delovnih ljudi, na kate
rih smo razpravljali o organi
ziranju temeljnih organizacij 
združenega dela v našem pod
jet ju.  

Na zborih Je bila obrazlože
na analiza pogojev za organi
ziranje temeljnih organizacij 
združenega dela, s katero so 
bili delavci že prej  seznanje
ni in podan Je bil predlog 
Komisije za izvajanje priprav 
za organiziranje TOZD, da se 
v našem podjetju organizira
ta dve temeljni organizaciji 
združenega dela in to TOZD 

PROIZVODNJA In TOZD 
PRODAJA ter SKUPNOST 
SKUPNIH SLU2B. 

Za ta predlog Je od skup
nega števila delavcev 1295 
(brez prodajne mreže) 

1019 delavcev glasovalo ZA 
3 delavci s o  bili PROTI 
9 delavcev se  j e  glasova

n ja  VZDRŽALO 
V prodajni mreži so glaso

vali po pošti In so prav tako 
v večini glasovali za predlog 
Komisije. 

Na posameznih zborih so 
delavci glasovali takole: 
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strokovne službe 307 163 155 2 6 
težka Šivalnica 212 180 179 1 — 

lahka šivalnica 187 155 154 — 1 
podplatna izdelava 314 289 287 — 2 
obrat Gorenja vas  197 175 175 — — 

obrat Col 78 69 69 — — 

organizacije dela čimprej 
učinkovito zaživela in da bo
mo osnovna načela dosledno 
izpeljali. Leto 1974 bo leto no
ve Ustave naše družbe. Dobi
li bomo Zvezno Ustavo. Usta
vo republike in statut občin. 
V prihodnjem letu bodo šte
vilni novi zakoni In predpisi 
spremenili marsikateri zasta
reli ritem življenja in odno
sov. Sprejeli bomo najsodob
nejšo Ustavo sedanje družbe 
v svetu z vsemi elementi pra
vih humanih in samoupravnih 
odnosov. Le ta pa mora najt i  
odsev v vseh organizacijah 
združenega dela in tako tudi 
pri nas. 

Z novo samoupravno orga
nizacijo združenega dela bo
mo postavili ekonomsko trd
nejše osnove medsebojnim 
odnosom in natančno določili 
vlogo posameznih enot našega 
dela. 

Cas Je, da razčistimo tudi 
vrednotenje dela in odgovor
nosti. Postaviti moramo prin-

(Nadalj. na 2. str.) 

Torej, sklenjeno Je, da se 
ALPINA organizira v 2 TOZD, 
v TOZD Prodaja in TOZD 
Proizvodnja, ter Skupnost 
skupnih služb. 

Sprejet Je bil tudi sklep, 
da se  kot pooblaščenec za 
podpisovanje v TOZD Proiz
vodnja in kot pooblaščenec 
za priglasitev vpisa predznam-
be sklepa o organiziranju 

TOZD Proizvodnja Izvoli Izi
dor Rejc, dipl. oec. Za TOZD 
Prodajo pa bo navedeni funk
ciji imel Mirko Ribič, poslo
vodja iz Varaždina. 

Delavski svet podjet ja Je 
Komisija za izvajanje priprav 
za organiziranje TOZD sezna
nila z rezultati oz. sklepi zbo
rov delovnih ljudi na svoji 
izredni seji  dne 22. novem
bra 1973. 

V s e m  č lanom kolekt iva i n  n j i h o v i m  
s v o j c e m  že l imo srečno i n  uspešno  

• novo leto тц 
Samoupravni organi in družbeno
politične organizacije Alpine  
Urednišlci odbor  »Delo, ž iv l jen je«  



Problemi skladiščnikov 
so naši problemi 

Ko slišimo za besedo »skla
dišče«, se  nam prikaže sJika 
veiike hale, k j e r  s o  lepo po 
vrsti  zloženi končni izdelki. 

Nasiprotno temu, pa imamo 
v Alpini na kupo prostorov, 
tako znotraj tovarne, kot zu
n a j  nje, k j e r  imamo vsikladi-
ščeho blago, samo d a  j e  pod 
streho. Nekateri zavidajo 
skladiščnim delavcem, češ ti 
pa se imajo lepo, toda če bi 
vodeli, (kako izgleda plezanje 
po stalažah, premagovanje 
kupov kartonov in zloženih 
čevljev, o b  tem pa še stalno 
letanje ob vsakem vremenu 
od skladišča do skladišča; to 
pa j e  že povsem nOkaj dru
gega. 

Poglejmo na kratko, kalko 
s o  s e  solila skladišča gotovih 
izdelkov v Alpini. 

Prvotno skladišče j e  bilo na 
mestu, k j e r  j e  sedaj  ekspedit. 

Ko s o  dogradili novo stav
bo, ee  j e  skladišče preselilo 
v pritličje. Kmalu j e  postalo 
premajhno, zato so zgradili 
še  eno stavbo, izključno za 
skladišče gotovih izdelkov. 
Toda, tudi ta ni ustrezala, 
zato smo bili prisiljeni vzeti 
v najem nekdanji hlev, k j e r  
j e  sedaj  podjet je  Kladivar. 
Da bi se  enkrat za vselej re
šili problemov skladiščnega 
prostora, j e  bilo odločeno, da 
s e  zgradi nova sikladiščna ha
la ter se  j e  pričela delati, ven
d a r  so  j o  nato podaljšali in 
usposobili za proizvodno ha
lo. Ker s e  j e  s tem stara 
stavba izpraznila, s e  j e  skla
dišče zotpet premaknilo na 
prostor, k j e r  j e  bilo že ob 
otvoritvi tovarne. Skladišča 
s o  bila v neprestanem prese
l jevanju  in s tem mnogo ne
potrebnega dela. 

Trenutno ima skladišče go
tovih izdelkov na razpolago 
naslćdnje prostore. 

V stari  stavbi, v pritličju — 
del prostorov, k j e r  j e  hkrati 
prevzemni oddelek in ekspe
dit, reklamacij ski oddelek. 

II. nadstropje — polovica 
prostora — gojzer šivana 
obutev, škomj i ,  eksport. 

III. nadstropje — celo — 
ženski in moški polčevlji. 

Stopnišče ob stiflcu stare in 
nove stavbe — neparna obu
tev, reklamirana obutev, 5-
parska obutev, vzorci. 

Stopnišče v stari stavbi, II., 
III. in IV. nadstropje, zapa
kirana obutev po  sortimentih 
po 10 parov Za doma in za 
izvoz. 

Stala — ki si j o  polovico 
delimo z nabavo, smučarska 
obutev Za doma. 

TVD Partizan 2iri, smučar
s k a  obutev — eksport. 

Pri Lipetu v Zireh — zapa
kirana obutev za eksport, ,ki 
čaika na odpremo. 

Pri Petronu v Zireh, osta
nek eksporta v Sovjetsko zve
zo, relklamirana obutev, vr
njena od izvoznih ikupcev. 

Pri Mohoriču v Osojnici — 
ostanki letne kolekcije in  
ostanki lanskoletne sezone je
sen—zima. 

Pri Bahaču — v kozolcu 
kartoni, v hlevu vrečke, ovoj
ni papir in zapakirano blago. 

Na Trebiji  v gasilskem do
m u  čevlji, k i  s o  j i h  vrnile 

prodajalne na čuvanje preko 
zime. 

Pri tolikšni količini skla
diščnih prostorov in razdrob
ljenosti j e  problem, kako 
uskladiti dolo, da bo nemo
teno teklo, s a j  dela ena slku-
pina v tovarni, ena v Osojni
ci, ena pa v Partizanu ali Sta
li, ena Pa ima dovolj opraviti, 
da  z lokailnim tovornjakom 
pripeljuje blago v skladišča 
oziroma odpeljuje. To teka
n j e  sem te r  t ja ,  vzame veliko 
časa, v stari stavbi pa smo 
vezani še  na počasno dvigalo, 
ki največkrat »štrajka«, tako 
da  praiktično v enem delov
nem dnevu izgubimo tretjino 
delovnega časa za prevažanje. 
Vsi vemo, kakšen problem j e  
pri nas s skladiščnimi prosto
ri, toda za rešitev tega prob
lema ni bilo napravljeno še 
nič določnejšega. Vsi  znajo 
kritizirati in kazati na napa
k e  v sikladišču, postrani škat
le, neurejene police in podob
no, pred pravimi problemi pa 
mižijo in so  za vse  težave 
enostavno gluhi. 

Ce se b o  proizvodnja veča
la, s e  bodo morali večati tudi 
skladiščni prostori, zato j e  
čas, da  enkrat za vselej reši
mo problem talko sikladišča 
gotovih izdelkov, ikot skladi
šča materialov. Govekar 
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Pogoji skladiščenja res niso najprimernejši 

Poslovna napoved 1974 
(NadalJ. s 1. str.) 

clpe nagrajevanja In prispev
ka  posameznikov v združe
nem delu, tako, da ne b o  pro
stora za tistega, Id z besedami 
Izraža s k r b  za prihodnost, da 
bi zakrU svojo lenobo. 

Naša notranja zakonodaja 
b o  bistveno spremenjena In 
prilagojena spremembam naj
višj ih družbenih načel. 

Trdno smo odločeni, da ne 
smemo v prihodnje ponavlja
ti letošnjih napak. Vedimo, 
da smo dobro oboroženi s 
kadri in da enostavno ni do
pustno, da ne b i  znali vzdrža
ti pravi poslovni ritem. Do
bavni roki morajo b i t |  sveti
n j a  in ponos naše organizaci
je.  Pišemo vendar že leto 
1974 in kako bi  si upali po
navljati začetniške spodrslja
je .  

Zunanji pogoji ne bodo lah
ki. Z Izvozom bomo imeli 
predvideno težave. »Vzhod« 
upamo, da b o  tekel po pred
videvanjih In obsegu, k i  Je 
znan, »Zapad« pa pomeni po
novno preizkušnjo. Z Izpol
njevanjem rokov s |  moramo 
trdno zagotoviti svoje  mesto 
v svetu, na najzahtvenejšem 
tržišču. Cene, k i  Jih bomo do
segali bodo nizke. Nujno mo
ramo znižati lastno ceno in 
zmanjšati režijo. Proizvodnji 
program mora biti čimbolj 
čist in dobro pripravljen. 
Kvaliteta naših proizvodov Je 
vendar zrcalo vrednosti naše
ga dela. To Je najbol j ša  In 
na jbo l j  temeljita reklama. 
Osnovna s k r b  In namen po
slovanja mora biti v zmanj
ševanju zalog. Pričakujemo, 
da b o  leto 1974 dalo v pro
izvodnji marsikatero novost: 
osvoJUi bomo novo, sodobno 

proizvodnjo specialne smu
čarske obutve iz poUuretana, 
termoplastlčne gume, vzpo
redna proizvodnja se  bo raz
mahnila In uvedli bomo nove 
proizvode, hkrati pa bo pred
stavljala znaten delež vredno
sti celotnega dohodka. 

Povečana produktivnost de
la nam lahko edino omogoči 
bol jše  — poslovanje, nižje 
stroške, bol jšo prodajo, 
uspešnejši izvoz, bol jše  oseb
no dohodke. 

Temeljna organizacija zdru
ženega dela prodaja stoj i  
pred novo preizkušnjo. Pro
dajne poti W treba z vsemi 
umskimi zmožnostmi Izbolj
šati, pripraviti, predvideti in 
seveda uresničiti. V sodobnih 
pogojih prodaje vedno bol j  
spoznavamo, kako postaja 
konkurenca neusmiljena. In 
ne da je  prostora slučajem in 
površnosti. Odpreti b o  treba 
možnosti prodaji  vzporedne 
proizvodnje. Kot j e  že ome
njeno, bomo tudi v prihod
njem letu vlagali znatna sred
stva v razširitev prodajne 
mreže. 

Ne bomo mogli več odlaša
ti tudi z gradnjo za potrebe 
proizvodnje. To vel ja  za Žlrl 
in Col. 

Ob razmišl janju o prihod
njem letu, ne morem mimo 
ugotovitve, da b o  proces Iska
n j a  skuonih interesov v naši 
m sorodni Industriji zadel tu
di nas. Več ali m a n |  so  že 
prlnravllenl načrti, kaVo bi  
naša industrila nanravil^ ko
rak dalle v t e j  smeri. Ne bi  
bilo prav .da nerodno čaka
mo In puščamo pobudo dru
gim ali tretj im. Smo velika 
organizacila združenega dela, 
k i  Je vedno stopala v korak 

razvoju družbe In se  nI pre
puščala slučaju. Zato Je tudi 
prav, da večkrat razmislimo, 
kako bomo načrtovali svo]o 
prihodnost in kako bomo 
družl^ dajali  večJl prispevek. 

V zadnjem delu leta, ko 
smo se videvali na posamez
nih sestankih in se  pogovar
jali  o preteklosti, sedanjosti 
in prihodnosti, smo sUšall 
Številne pripombe, da b i  mo
rala biti to stalna oblika ob
veščanja in sodelovanja. Skle-
nlli smo, da v prihodnjem le
tu mesečno organiziramo raz
govore o problematiki in 
uspehih. Vedimo, da bodo no
ve  oblike samoupravljanja 
stalna prisotnost in poznava
n j e  položaja. Težke probleme 
bomo lažje reševali, če Jih bo
mo poznali. Res pa Je, da ne 
bi smelo biti prostora za na
še stalno izgovarjanje, k a j  
vse j e  krivo, da določene 
stvari ne gredo, kot bi  mora
le iti. Veliko bomo storili, če 
se na začetku leta trdno od
ločimo, da moramo v začrtani 
poti uspeti. Optimizem mora 
ostati v vsaki situaciji. 

V osnovi s prihodnjim le
tom postavljamo nove eko
nomske temelje poslovanja. 
Srečevali se bomo z meseč
nim] obračuni po  enotah. Ne 
smemo dovoliti, da gre vse 
леорагпо mimo nas. 

Leto 1974 bo od nas zahte
valo veliko in poglejmo okrog 
sebe, da bomo res vsi z vso 
vol jo In delavnostjo pripo
mogli, da b o  tudi leto novih 
uspehov, leto enotnih prizade
v a n j  in leto v katerem bomo 
pokazali tudi svojo  solidar
nost in smisel za skupne ci
l je .  

Izidor Rejc, dipl. oec. 

Kako 
bomo 

izvažali ? 
Prejšnja leta smo v Alpini 

pod imenom izvoz imeli v mi
slih predvsem izvoz smučar
skih čevljev in izvoz lahke 
obutve v SZ. Toda klasična 
izdelava smučarskih čevljev 
j e  postala zastarela in pre
draga, zato Imamo trenutno 
dobre možnosti za prodajo 
vlitih plastičnih čevljev, pred
vsem iz poUuretana In termo-
plastične gume. Izdelavni čas 
pri plastičnih smučarskih 
čevljih Je neprimerno krajš i ,  
kot pri klasično Izdelanih 
smučarskih čevljih, zato Ima 
naša konkurenca na zapadu 
vse večje prednosti, predvsem 
še zaradi ugodnejše nabave 
strojev in materiala. Ker se  
j e  naš Izvoz smučarskih čev
l jev Iz navedenih vzrokov 
zmanjšal, smo iskali nove 
možnosti izvoza za zapad ter 
že lansko leto izvozili prve 
količine lahke ženske obutve. 
V letošnjem letu pa smo ob
seg izvoza lahke ooutve na 
zapad močno povečali, kar  pa 
postavlja pred kolektiv pove
čane zanteve, t. j .  proizvajati 
kvalitetno, poceni in izpol
njevati dogovorjene dobavne 
roke. Pogosto se postavlja 
vprašanje, zakaj  izvažati lah
ko obutev pod neugodnimi 
pogoji. Izvoz v vzhodnoevrop
ske države se deli po kl juču 
na osnovi ustvarjenega Izvoza 
na zapad, zato moramo nado
mestiti zmanjšani izvoz smu
čarskih čevljev z izvozom 
lahke obutve. Pri tem pa Je 
treba upoštevati tudi pravico 
do dela ustvarjenih deviz, Id 
pripada podjet ju  (retencija). 
Nič m a n j  pa ni važno, da se  
z izvozom lahke obutve na za 
padna tržliča udeležujemo 
težke konkurenčne borbe, k i  
Je za celoten kolektiv ostra 
šola tudi za osva janje  doma
čega tržišča. 

2 e  par let stoji  pred nami 
odprto vprašanje, k a j  b o  v 
bodoče z gojzer šivano izdela
vo. Ker Pa s e  Je v letošnjem 
letu povečalo zanimanje za 
težke gorske čevlje, smo kup
cem predložili novo kolekci
jo.  Po prvih informacijah Je 
bila kolekcija dobro sprejeta 
in so nekateri kupci že dali 
prva okvirna naročila. Upa
mo, da  bomo skupno z doma
čimi naročili dosegli količine, 
ki bodo izboljšale rentabil
nost te proizvodnje. Prav tako 
se predvideva za prihodnje 
leto močno povečana prodaja 
takšnih čevljev. Prihodnjo 
pomlad b o  stekla domača 
proizvodnja poliuretanskih 
Sai In nam že prihodnje leto 
omogočila po vrednosti pove
čati izvoz smučarskih čevljev. 
Izvoz lahke obutve pa  n a j  b i  
se gibal v s a j  v letošnjem ob
segu. Kl jub  težkim zahtevam, 
ki Jih izvoz postavlja pred 
nas pa se  moramo zavedati, 
da si bomo samo z dosled
nim izpolnjevanjem obvez 
ustvarili ugled dobrih proiz
vajalcev. Miloš Mlinar 



Aktualni intervju 
v zadnjih tednih smo v 

podjet ju  zelo pogosto raz
pravljali  o ustanovitvi TOZD 
In zbori delovnih l judi  po 
enotah so o tem tudi že skle
pali. Odločeno je,  da bosta v 
ALPINI dve temeljni organi
zaciji združenega dela in to 
TOZD PROIZVODNJA In 
TOZD PRODAJA, 

Ker j e  to važna tema, se  j e  
uredništvo DELA-ŽIVUENJA 
odločilo, da Izvede krajSi in
terv ju  in smo nekaj  članov 
kolektiva prosili za odgovore 
na naslednja vprašanja:  

1. Ste spremljali razpravo 
in predloge, k i  s o  bili v na
šem podjet ju  dan |  v zvez| z 
izvajanjem ustavnih dopolnil 
— z utanavljanjem TOZD? 

ALOJZIJA RAVNIKAR: 
Spremljala sem dovol j  

razprav. Mnenja sem, da 
polovica delavcev sploh 
ne razume, k a j  pomeni  
ustanavl janje TOZD. 

FRANCI KAVČIČ: 
Da. 

2. Kako si  predstavljate sa
moupravljanje po  novih 
ustavnih spremembah? 

ALOJZIJA RAVNIKAR: 
Zelo težko si predstav

l jam,  kako b o  p o  novih 
ustavnih spremembah. 
Praktično b o d o  vodili  
isti kot d o  sedaj, te
oretično p a  delavci. V 
praksi pa to postane 
drugače; k o  se bodo  
pokazale razne nepra
vilnosti b o d o  odgovorni 
samo delavci, ker so  pač 
oni upravljalci. 

JELICA DIKLIC: 
Boljše — množične j še 

— neposredne j še; skrat
ka z dosti več pravic in 

Kot prva je odgovarjata ALOJZIJA RAVNIKAR iz lahke 
Šivalnice 

JELICA DIKLIC: 
Delno. 

JANEZ TUSEK: 
Da. Vendar sern na se

stanku opazil, da še vse 
premalo vemo o temelj
n ih  organizacijah združe
nega dela. 

IVANKA. BEKŠ: 
Razprave in predloge, 

ki  so bili  v našem podjet
j u  v zvezi s TOZD, sem 
spremljala le delno. Slu
ča jno  sem prisostvovala 
le enemu zboru delovnih 
l jud i ,  k i  j e  b i l  v našem 
oddelku. Sicer p a  j e  te
ga gradiva na v o l j o  p o  
vseh dnevnih časopisih 
i n  tudi na televiziji  o tem 
govori jo  že vse  leto. 

MILKA KISOVEC: 
Prisostvovala sem se

stanku v zvezi z ustanav
l j a n j e m  TOZD. 

dolžnosti neposrednih 
proizvajalcev. 

JANEZ TUSEK; 
Velike spremembe n e  

bo. Predstavljam si pa, 
da b o  delavec prišel 
b o l j  d o  izraza pri  odloča
n j u  v podjet ju .  

IVANKA BEKŠ: 
Samoupravl janje p o  

novih spremembah si 
predstavl jam optimistič
no. ž e l i m  si pravično raz
delitev dobrin, pravično 
nagrado za ustvarjeno 
delo, b o l j  urejene odnose 
m e d  vsemi, ki zastopajo 
ime  ALPINA, upošteva
n j e  človeka p o  njegovih 
prizadevanjih in  ustvar
j a n j u  napredka v našem 
podjet ju .  

MILKA KISOVEC: 
Mislim, d a  b o  p o  nov ih  

ustavnih spremembah 

delavec b o l j  seznanjen o 
vsem, kar se dogaja v 
p o d j e t j u  in  b o  imel več jo  
možnost odločanja. 

FRANCI KAVCIC: 
Po novih ustavnih spre

m e m b a h  b o  delavsko sa
mouprav l jan je  še b o l j  
ustvarjalno, ker b o  s 
TOZD delavska kontrola 
večja. Podjetja, ki  se bo
d o  razdelila na m a n j š e  
enote — temel jne organi
zacije združenega dela, 
b o d o  s tem poudarila m 
omogočila več j i  vpogled 
delavcev v poslovanje de
lovne organizacije. 

Delitev oziroma usta
novitev samo dveh  te
m e l j n i h  organizacij zdru
ženega dela v Alpini  j e  
umestna, ker b i  se sicer 
administracija, oziroma 
režija preveč povečala, 
kar b i  prineslo samo ne
gativne posledice. 

3. K a j  pričakujete od te
meljnih organizacij združene
ga dela? 

ALOJZIJA RAVNIKAR: 
V našem p o d j e t j u  b o  

ureditev zelo težka, ker 
bosta nastali dve  temelj
n i  organizaciji združene
ga dela, ki  sta p o  dohod
k u  in  dobičku zelo različ
ni. TOZD proizvodnja in 
TOZD prodaja.  Vemo pa, 
da se dobiček v trgovini 
n e  d a  primerjat i  z dobič
k o m  pri  neposredni pro
izvodnji,  k i  j e  precej  
manjš i .  S tem p a  b o  pri
šlo d o  nesoglasja m e d  tr
govsko mrežo in  tistimi, 
k i  so  trgovsko mrežo 
ustanovili  i n  j o  pripeljali  
d o  sedanje  oblike. 

JELICA DIKLIC: 
Možnost neposrednega 

sodelovanja proizvajalcev 
pri  razpolaganju z rezul
tati svojega dela. 

JANEZ TUSEK: 
Večjo  produktivnost, 

večj i  ekonomski uspeh 
delovnih enot in več jo  de
lovno disciplino. 

IVANKA BEKS: 
Od TOZD pr ičakujem 

neposreden vpl iv  delav
cev n a  kontrolo gospo
darjenja,  več jo  kontrolo 
nad  reži jskimi delavci 
glede nj ihovega ustvarje
nega dela, zmanjšan je  re
žije, ki  nas tako bremeni, 
ka j t i  razmerje m e d  reži jo 
in  delavci v proizvodnj i  
j e  že zelo kritično, bo l j šo  
organizacijo dela itd. Že

l i m  si, da b i  bi l i  o vsem 
b o l j e  obveščeni, tudi  vod
j e  oddelkov n a j  b i  več
krat sklicali sestanke, da 
b i  sproti reševali težave. 
Pred nami  j e  težka pot in 
gotovo bodo  tudi  težave, 
ki p a  j i h  b o m o  premosti
li, če b o m o  složni in  če se 
b o  vsak tudi zavedal, d a  
b o  ustvaril tisto, za kar 
j e  včasih preveč dobro 
plačan. Zelo žalostno pa 
je,  da se na napakah uči
mo, ne  znamo p a  j i h  od
praviti. 

MILKA KISOVEC: 

Od temel jn ih  organiza
c i j  združenega dela n e  
m o r e m  pričakovati več
j i h  sprememb, ker še n e  
vem, kakšne težkoče se 
b o d o  pojavile, k o  b o m o  

enkrat začeli z izvaja
n jem.  

FRANCI KAVCIC: 
Temel jne organizacije 

združenega dela n a j  pri
nesejo v naše uprav l jan je  
več odločanja neposred
nih  proizvajalcev, tistih, 
ki  delamo pri  osnovnih 
operacijah naše čevljar
ske industrije.  Le tako 
b o m o  lahko stalno obve
ščeni o poslovanju pod
je t ja  in  tudi b o l j  pozorni 
na  razne nedoslednosti i n  
napake. 

Tovarišem, Id so odgovarja
li se  za sodelovanje najlepše 
zahvaljujemo. Žal nam je,  da 
nista sodelovala Se predstav
nik prodajne mreže In obra
ta Col, katere smo tudi pro-
..li za odgovore. 

Uredništvo 

JELICA DIKLIC iz .strokovnih siuib 

v teiki 
TUSKA 

montaii smo poprosili za sodelovanje JANEZA 



v tem članku dn v članku, 
k i  b o  objavl jen v prihodnji 
številki časopisa, bom skušal 
zelo na kratko priOcazati ne
katere rezultate, d o  katerih 
sem prišel v svoji  diplomski 
nalogi, ikatero sem izdal a I na 
Ekonomski falkulteti v Ljub
ljani. Mislim, da so nekatere 
ugotovitve te naloge zanimive 
za člane delovnega kolektiva 
Alpine. 

Naloga vsebuje tri poglavja, 
od katerih bom danes zgošče

no spregovoril le o prvem, ki 
ima naslov »Anailiza prodaj
nih sezon«. 

Alpina spada med večje 
proizvajalce obutve v Jugosla
vij i .  Položaj proizvajalcev 
obutve pa s e  j e  v zadnjih le
tih precej spremenil. V po
vojnih letih j e  bilo povpraše
vanje  po  obutvi v Jugoslaviji 
večje od ponudbe obutve, da
nes pa j e  ponudba obutve v 
Jugoslaviji že dosegla povpra-

Prodajne sezone 
ševanje in ga bo najbrž  v pri
hodnjih letih tudi presegla. 

Orientirati se moramo 
k potrošnikom 

Za poslovni uspeh podjet ja 
j e  danes vse bol j  pomembna 
prodaja. Naloga prodaje je,  

Samoupravna kronika - november 
7. 11. Odbor za varstvo 
pri  delu  
Obravnavani odškodninski 

zahtevki članov kolektiva, ki 
so  s e  poškodovali pri delu in 
sprejet sklep o višin; odšikod-
nine tov. Antonu Nagliču, 
tov. Ivanki Bevk in tov. An
tonu Trčku. 

Obravnavan predlog za 
spremembo pravilnika o od
škodninah delavcem, ki  se po
škodujejo pri  delu ter siprejet 
sklep, d a  s e  povečajo odškod
nine za bolečine in zviša pav
šalna odškodnina za popolno 
in tra jno izgube delovne spo
sobnosti. 

13. 11. Svet OZD obrata 
podplatnc izdelave 
V Komisijo za izvajanje 

priprav in organiziranje 
TOZD izvoljeni Peter Jereb, 
Franc Jereb in Janez Tušek. 

Obravnavano vprašanje no
ve prodajalne obutve v Zireh 
vprašanje likvidnosti Alpine, 
vprašanje povišanja osebnih 
dohodkov. Dane pripombe 
zaradi slabe priprave dela za 
proizvodnjo. 

13. 11. Svet OZD 
šivalnice težke 
Na delovno mesto urejeva

lec traku Rog imenovana An
tonija Zalar. Za člana komi
s i j e  za izvajanje priprav za 
organiziranje TOZD izvoljen 
Alojz Poljanšek. 

13. 11. Svet OZD obrata 
Col 
Za člana komisije za izvaja

n j e  priprav za organiziranje 
TOZD imenovan Franc Frlic. 

13. 11. Svet OZD obrata 
Gorenja vas  
Za člana Komisije za izva

j a n j e  priprav za organiziranje 
TOZD soglasno izvoljen Jože 
Arnolj. 

14. 11. Svet OZD 
strokovnih s lužb  i n  
pomožnih obratov 
Za člane Komisije za izva

j a n j e  priprav za organizranje 
TOZD izvoljeni Jože Boeataj, 
Bogomir Cokan, Lojze Kolenc 
in Miha Govekar. 

14. 11. Svet OZD 
šivalnice lahke 
Obravnavane pri jave za ob

javl jeno prosto delovno me
sto. Sprejet sklep, da se za 
kontrolorja v lahki šivalnici 
imenujeta Ivanka Tavčar in 
Marta Pivk. 

Marija Justin izvoljena v 
Komisijo za izvajanje priprav 
za organiziranje TOZD. 

20. i n  21. 11. Zbori 
delovnih l j u d i :  
šivalnice težke, 
šivalnice lahke, obrata 
podplatne izdelave, 
obrata Gorenja vas, 
obrata Col i n  
strokovnih s lužb i n  
pomožnih obratov 
Obrazložena analiza pogo

jev za organiziranje TOZD v 
Alpini. Po predlogu Komisije 
za izvajanje priprav za orga
niziranje TOZD na vseh zbo
rih sprejet siklep, da se v na
šem podjet ju  organizirata dve 
temeljni organizaciji združe
nega dela: TOZD PROIZVOD
NJA in TOZD PRODAJA ter 
Skupnost skupnih služb. 

22. 11. Odbor za 
delovna razmerja 
Obravnavana ocena poskus

nega dela Borisa Primožiča 
in odločeno, da se posikusno 
delo podaljša za en mesec. 
Potrjeni dve odpovedi dela. 
Potrjena začasna rešitev o za
sedbi delovnega mesta vodje 
vhodne kontrole materiala. 
Ugodno rešeni dve prošnji  
prosilkama za delo v šivalni
ci. Delavcu iz težke šivalnice 
odobreno 6 dnj  neplačanega, 
dopusta. Odločeno, da se raz
piše delovno mesto poslovod
j e  v prodajalni Alpina v Kra-
gujevcu. 

22. 11. Gospodarski 
odbor  
Obravnavano poročilo o re

zultatih 10-mesečnega poslo
vanja  in pripravljen predlog 
za dodatno izplačilo osebnih 
dohodkov. Imenovana dodat
na komisija za letni popis go
tovih izdelkov. Obravnavan 
predlog za spremembo samo
upravnega sporazuma za fi
nanciranje dejavnosti krajev
ne skupnosti. Dana dodatna 
informacija o uničenju ne
uporabnih čevljev in informa
ci ja  o pogledu finančnega po
slovanja. 

22. 11. Delavski svet 
Sprejeto poročilo komisije 

za izvajanje priprav za orga
niziranje TOZD o zborih de
lovnih ljudi, na katerih se j e  
razpravljalo in sklepalo o 
organiziranju TOZD v našem 
podjetju.  Po sklepu vseh 
zborov delovnih l judi  sprejet 
dokončen sklep, da se ALPI
NA organizira v TOZD PROIZ
VODNJA in TOZ DPRODAJA 
ter SKUPNOST SKUPNIH 
SLUŽB. Kot pooblaščenec za 

priglasitev vpisa predznambe 
sklepa o organiziranju TOZD 
PROIZVODNJA izvoljen Izi
dor Rejc, dipl. oec., za TOZD 
PRODAJA Pa b o  navedene 
funkcije imel Mirko Ribič, 
poslovodja iz Varaždina. 

Obravnavan in sprejet pred
log Jugobanke, po  katerem 
se  Jugobanka Ljubl jana orga
nizira kot temeljna orgamza-
ci ja  združenega dela. Za pod
pis tega samoupravnega spo
razuma pooblaščen predsed
nik delavskega sveta. 

Sprejet predlog za uvedbo 
postopika za spremembo sa
moupravnega sporazuma o 
delitvi sredstev za osebne do
hodke v usnjarsko predeJo-
valni industriji  v SRS, za po
višanje kilometrine za oseb
ne avtomobile. Sprejeta in
formacija, da j e  na jv i š je  
možno izplačilo osebnih do
hodkov 7.500,00 din. 

Obravnavana informacija o 
desetmesečnem poslovanju 
podjet ja  in po predlogu go
spodarskega odbora odobre
no posebno izplačilo osebnih 
dohodkov in to 8 % na 10 me
secev letošnjega leta. Sklenje
no, da  se  nadomestilo za do
pust v osnovo Za izračun do
datnih OD upošteva, medtem, 
ko se  premije ne upoštevajo. 
Ta sklep vel ja  za tovarno 
(vključno obrat Gorenja vas  
in obrat Col). Za maloprodaj
no mrežo se bodo možnosti 
za izplačilo dodatnih OD ugo
tavljale po zaključnem raču
nu. 

Po predlogu gospodarsikega 
odbora sklenjeno, da se zne
sek udeležbe v delitvi dohod
ka Jugobanke po zaključnem 
računu za leto 1972 prenese 
na naš žiro račun in da  se  
prispevek za komunalno de
javnost v Zireh odvaja od 
1. 7. 1972 in ne od  1. 1. 1972, 
kot j e  bil prvotni sklep, ker 
so  tako sprejele vse ostale 
delovne organizacije v Zireh. 

27. 11. Odbor za 
nagrajevanje  
Obravnavani predlogi za 

spremembo Pravilnika o pot
nih in drugih stroških delav
cev in predlogi za spremembo 
Pravilnika o delitvi sredstev 
za osebne dohodke in sprejet 
sklep, da se  te spremembe 
d a j o  v javno obravnavo. 

Ugovoru, ki sta ga vložila 
Miluška Zakelj in Iztok Ko
lenc ni bilo ugodeno, in dolo
čeno, da se odstopi v reševa
n j e  delavskemu svetu. 

Zahtevek, ki ga j e  vložil 
Adolf Križnar in zahtevek, ki 
ga j e  vložila skupina delavcev 
iz sekalnice odstopljen v ob
ravnavo TOZD. 

da ugotovi, ikaj potrošniki že
lijo, k a j  bomo torej lahko 
uspešno prodajali. Naloga 
proizvodnje pa je,  da tisto, 
kar ip roda j a lahko proda, iz
dela pravočasno in s čim niž
jimi stroSiki. 

Najvažnejše poslovne 
odločitve proizvajalca 
obutve 

Obutev j e  proizvod sezon
skega značaja in pod vplivom 
mode, ki se  stalno spreminja. 
Zato mora vsaik proizvajalec 
obutve, k i  hoče uspeti na tr
gu, najpre j  pravilno odgo
voriti na naslednja vprašanja: 

a) kakšno obutev bom lah
ko prodal, 

b) koliko obutve bom lah
ko prodal in 

c) k d a j  bom posamezne vr
ste obutve lahko prodal. 

Nedvomno j e  odgovor na 
vsa tri vprašanja za proizva
jalca obutve zelo pomemben. 
Skušal sem predvsem poisika-
t j  odgovor na tret je  vpraša
nje, to je,  ikdaj j e  prodajna 
sezona za posamezne vrste 
obutve. Preden pa spregovo
rim o rezultatih, moram naj
pre j  še posebej poudariti, da 
prodajne sezone, katere b o m  
pozneje prikazal, ve l ja jo  sa
m o  za prodajo  obutve v pro
da jn i  mrež; Alpine, ne ve l ja jo  
pa za prodajo  na debelo in  za 
izvoz. 

Zakaj moramo poznati 
prodajne  sezone 
za posamezne skupine 
obutve? 

To j e  potrebno zato, da 
lahko vsako sJcupuno obutve 
pravočasno proizvedemo. Ce 
določeno vrsto obutve proiz
vedemo prepozno, zamudimo 
prodajno sezono in to ima za 
podjet je  celo vrsto neugodnih 
posledic: 

a) Del proizvedene obutve 
ostane na zalogi jn d o  začet
ka naslednje prodajne sezone 
za to vrsto obutve veže ob
ratna sredstva. 

b) Ko nastopi naslednja 
prodajna sezona za to vrsto 
obutve, tedaj obutev, ki j e  bi

S t r u k t u r n i  
d e l e ž  

la proizvedena pred enim le
tom, ni več moderna in j o  j e  
zato možno prodati le  po zni
žanih cenah. 

c) Ker smo zamudil; zače
tek prodajne sezone, so  se  ne
kateri potrošniki preusmerili 
h konkurenčnim podjet jem. 

Iz navedenega vidimo, da j e  
treba prodajne sezone za po
samezne vrste obutve dobro 
poznati. 

Kako sem ugotovil 
prodajne  sezone? 

Prodajne sezone sem izra
čunal iz podatkov o prodaji 
obutve v prodajni mreži Alpi
ne, ki j i h  zbira prodajna  
služba. Uporabil sem seri je  
podatkov od januar ja  1968 do 
juni ja  1973. 

Statističnih metod, Icatere 
sem uporabil pri izračunu pro
dajnih sezon, tukaj  ne bom 
opisoval, ker za večino bral
cev glasila to najbrž ne bi bi
lo zanimivo. Kogar pa meto
dologija zanima, si to lahko 
ogleda v navedeni diplomski 
nalogi, ker b o  en izvod na 
razpolago podjet ju.  

Razdelitev obutve 
v skupine 

Prodajne sezone sem ugo
tavljal ločeno po skupinah 
obutve. Vso obutev, ki j o  pro
izvaja Alpina, sem razdelil v 
naslednjih sedem skupin: 
— smučarska obutev, 
— gojzer šivana obutev, 
— moški šikomji kn gležnarji, 
— moška nizka obutev, 
— ženski škornji  in gležnarji, 
— ženske salonke in 
— sandale. 

Prodajno sezono sem ugo
tovil za vsako od navedenih 
sedmih skupin obutve pose
bej .  Zaradi pomanjkanja pro
stora pa bom tu prikazal pro
dajne sezone samo za zadnjih 
pet skupin obutve. 

Prodajna sezona 
za moške škornje  
i n  gležnarjc 

Prodajna sezona Za prodajo 
moških Škornjev in gležnar-
jev  v prodajni mreži Alpine 
j e  prikazana v sliki 1. 

J u l .  A S O N D j  F Ш A ft Jon. 

Slika 1: Prodajna sezona za mošike šJcornje in gležnarje 



za prodajo obutve 
Iz slike 1 vidimo, da j e  

struktura prodaje moških 
Škornjev in gležnarjev v pro-

dajni mreži Alpine po mose-
cih naslednja: 

Januar 
Februar 
Marec 
April 
Maj 
Junij 

6 ^ %  
0,5 % 

Julij — 
Avgust — 
September 1,5 % 
Oktober 5,0 % 
November 25,2 % 
December 61,6 % 

Skupaj 100,0 % 

Prodaja moških škornjev in 
gležnarjev ima izrazit sezon
ski značaj. Vidimo, da sta za 
prodajo te vrste obutve po
membna dva meseca, to j e  
november dn december, s a j  se 
v teh dveh mesecih proda kar 
86,8 % od sikupno v enem letu 
prodane količine tovrstne 
obutve. Začne pa se  prodajna 
sezona že konec septembra in 
v oktobru. Na to nikaikor ne 
smemo pozabiti, s a j  j e  za pro
dajo  obutve izredno pomemb
no, da so artikli za posamez
no prodajno sezono že pred 
začetkom prodajne sezone na 
razpolago v prodajalnah. 

Iz slike 1 vidimo, da j e  za 
uspešno prodajo moških 

škornjev in gležnarjev potreb
no, da j e  tovrstna obutev na 
razpolago v prodajalnah že v 
oktobru, vsa j  do srede no
vembra pa mora biti proizve
dena in disponirana (poslana 
v prodajalne) že vsa tovrstna 
obutev. Ce proizvajamo mo
ške škornje in gležnarje proti 
koncu novembra ali pa celo 
še v decembru, lahko že vna
prej vemo, da to nima nobe
nega smisla, ker nam bo ta 
obutev ostala na zalogi. 

Prodajna sezona 
za moško  nizko obutev 

Prodajna sezona za prodajo 
moške nizke obutve v prodaj
ni mreži Alpine j e  prikazana 
v sliki 2. 

(o 
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strukturni 
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Slika 2: Prodajna sezona za moSko nizko obutev 

Iz tabele vidimo, da so žen
ski škomji  in gležnarji taika 
skupina obutve, ki ima zelo 
izrazita sezonska nihanja. Ta
ko ikot za prodajo moških 
škornjev in gležnarjev, sta tu
di za prodajo ženskih škor
njev in gležnarjev pomembna 
predvsem dva meseca in sicer 
november jn  december, ker 
se v teh dveh mesecih proda 
kar 89,2 Ч od Skupno, v 
enem letu prodane količine 
žensikih škornjev in gležnar
jev. Niikakor pa ne smemo 
pozabiti na začetek prodajne 
sezone, ki j e  konec septem
bra in v oktobru. Prodaja v 
teh dveh mesecih sicer še ni 

Strukturni 
delež 

velika, kl jub temu pa j e  po
membno, da imamo že v tefti 
času vsa j  nekaj artiklov na 
razpolago v prodajalnah in 
razstavljene v izložbenih ok
nih. To namreč vpliva na po
znejšo prodajo. 

Vidimo, da so ženski škor-
nj i  in gležnarji skupina obut
ve z zelo izrazitimi sezonsiki-
mi nihanji, s a j  se večina to
vrstne obutve proda v novem
bru in decembru. Zato pri tej  
vrsti obutve vsaka zamuda 
prodajne sezone pomeni ve
liko manjšo prodajo, kot bi 
j o  sicer lahko dosegli. 

Prodajna sezona 
za ženske salonke 

Prodajna sezona za prodajo 
ženskih salonk v prodajni 
mreži Alpine j e  prikazana v 
sli/ki 3. 
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Slika 3: Prodajna sezona za ženske salonke 

Kot nam Jcaže slika 3, j e  
struktura prodaje ženskih sa

lonk v prodajni mreži Alpine 
po mesecih naslednja: 

Januar 
Februar 
Marec 
April 
Maj 
Junij 

1,4% 
3,5 % 

17^% 
17,5% 
5,0% 
2Д% 

Julij 
Avgust 
September 
Oktober 
November 
December 

2,1 % 
6,9% 
15,4% 
15Д % 
8,6 % 
4,7 % 

Skupaj 100,0 % 

Iz slilke 2 vidimo, da je ke obutve v prodajni mreži 
struktura prodaje moške niz- Alpine po mesecih naslednja: 

Januar 2,8 % 
Februar 3 3  % 
Marec 6,4 % 
April 11,0% 
Maj 10,2 % 
Junij 9,1 % 

Iz slike 2 vidimo, da so se
zonska nihanja pri prodaji 
moške nizke obutve manj iz
razita kot pri prodaji drugih 
skupin obutve. Moška nizka 
obutev ima dva viška prodaj
ne sezone. Prvi višek j e  v 
aprilu in maju, drugi višek 
pa j e  v avgustu in septembru. 

Januar 
Februar 
Marec 
April 
Maj 
Junij 

Julij  9,8 % 
Avgust 11,4% 
September 12,9 % 
Oktober 9,8 % 
November 8,4 % 
December 4,9 % 

Skupaj 100,0 % 

Prodajna sezona 
pa ženske škornje  
in  gležnarje 

Prodajna sezona za prodajo 
ženskih škornjev in gležnar
jev v prodajni mreži Alpine 
j e  prikazana v tabeli. 

Julij  — 
Avgust — 
September 0,1 % 
Oktober 2,8 % 
November 27,0 % 
December 62,2 % 

Skupaj 100,0 % 

Ženske salonke se sicer pro
da ja jo  vse leto, imajo pa dva 
precej izrazita vi&ka sezone. 
Prvi j e  v marcu in aprilu, 
drugi pa v septembru in ok
tobru. Za oba viška prodajne 
sezone moramo pravočas
no pripraviti ustrezne količi
ne proizvodov, če hočemo pri 
prodaji ženskih salonk dose
či dobre rezultate. 

Januar 
Februar 
Marec 
April 
Maj 
Junij 

Sandali so skupina obutve 
izrazito sezonskega značaja. 
Značilno za prodajo sandal 
je, da prodajna sezona zelo 
hitro doseže višek, ki j e  v 

Prodajna sezona 
za sandale 

Prodajna sezona za prodajo 
sandal v prodajni mreži Alpi
ne j e  prikazana v tabeli. 

Iz tabele vidimo, da  j e  
struktura prodaje sandal v 
prodajni mreži Alpine po me
secih naslednja: 

Juli j  18,3 % 
Avgust 12Д % 
September — 
Oktober — 
November — 
December — 

Skupaj 100,0 % 

maju, nato pa prodaja počasi 
upada. Zato j e  zelo pomemb
no, da so proizvodi pravočas
no pripravljeni za prodajo. 

6,3% 
1,6 % 

11,1 % 
32,7 % 
25,7 H 

Ali  so  rezultati 
zanesljivi? 

Ker so v prejšnjih točkah 
prikazane prodajne sezone za 
posamezne vrste obutve izra
čunane iz serije podatkov za 
pot let in pol in ker sem pri 
izračunu uporabil ustrezne 
statistične metode, s kateri
mi sem odstranil vpliv tren
da in cikla ter slučajnostne 
vplive, Jahko trdim, da so na
vedeni rezultati dokaj zanes
ljivi. 

K j e  lahko rezultate 
koristno uporabimo? 

Analiza prodajnih sezon 
nam lahko pomaga pri iska
n j u  odgovorov na naslednja 
vprašanja: 

1. Pokaže nam začetek pro
dajne sezone za posamezne 
SKuptne obutve, poleg tega pa 
nam pokaže strukturo proda
j e  posamezne skupine obutve 
po mesecih. Struktura proda
j e  po mesecih pa nam lahKo 
služi za izdelavo plana proiz
vodnje, pri čemer j e  treba 
seveda upoštevati čas, ЈЦ j e  
potreben za dispozicijo obut
ve. 

2. Analiza prodajnih sezon 
nam pokaže, kdaj  j e  vušelk 
prodajno sezone za posamez
no skupino obutve. 

3. Analiza prodajnih sezon 
nam pokaže, kdaj  j e  konec 
prodajne sezone za posamez
no skupino obutve. To j e  bolj  
pomembno, kot se zdi na prvi 
pogled. Ce vemo, kdaj  j e  iko-
nec prodajne sezone za posa
mezno skupino obutve, po
tem vemo tudi to, od k d a j  
dalje se nam določene vrste 
obutve ne splača več proizva
jati, ker bo ta obutev prodaj
no sezono zamudila. Hkrati 
pa lahko ugotovimo tudi, od 
kdaj  dal je  j e  pametno nabav
ljati  materiale za določeno vr
sto obutve, ker vemo, da bi 
obutev, proizvedena iz tega 
materiala, zamudila prodajno 
sezono. 

4. Iz analize prodajnih se
zon lahko tudi ugotovimo, 
kdaj  j e  pravi čas za predi&po-
zicijo obutve in kdaj  j e  pravi 
čas za znižanje cen. Te odlo
čitve bo možno bolj  strokov
no pripravljati potem, k o  se 
bodo zaloge obutve v proda
jalnah ugotavljale z elektron
skim računalnikom. 

Se kratek povzetek . . .  
Na koncu naj  še poprosim 

bralce, da upoštevajo, da j e  
ta članek zaradi omejenega 
prostora v časopisu le zelo 
sikop izvleček iz prvega po
glavja in naloge, da ta izvle
ček obsega manj kot desetino 
gradiva iz prvega poglavja. 
Zato j e  marsikatera trditev 
gotovo premalo razložena ш 
premalo utemeljena. Zato naj 
še enkrat opozorim, da si lah
ko tisti bralci, katere ti prob
lemi zanimajo, preberejo ce
lotno delo in se prepričajo 
tudi o pravilnosti samih izra
čunov. En izvod naloge je, ka
kor že rečeno, na razpolago 
podjetju. V prihodnji številki bom na 
kratko prikazal še rezultate 
drugega poglavja naloge, v 
katerem sem izračunal stro
ške, iki jih ima Alpina s pose-
zonskimi zalogami, ki nasta-

o med drugim tudi zaradi 
zamud prodajnih sezon. 

Tomaž Košir 



Načrt proizvodnje 
za prihodnje leto 

Načrtovanje proizvodnje za 
pr ihodnje  leto, torej za leto 
1974 j e  zaradi različnili 
izliodišč In zaradi nesigur-
nosti proizvodnje smučarske 
obutve zelo težavno. 

Stoj imo namreč pred dej
stvom, d a  opustimo izdelova
n j e  smučarskih čevl jev na 
n a m  sedaj  znani način i n  pre
idemo n a  izdelavo omenjene 
obutve iz poUuretana. Pri tem 
se tehnologija popolnoma 
•premeni, ker izdelava te 
obutve potrebuje  zelo majh
n o  število delovnih operacij 
i n  s tem tudi  malo  delavcev. 
Da n e  b i  pr i i io  d o  viška delov
n e  sile v montaž, oddelkih, bo
m o  povečali proizvodnjo lah
k e  obutve. Vzporedno s tem 
p a  se razvija oddelek plastike 
za proizvodnjo peta, napetni-
kov, platojev, podplatov, no
tranjih smučarskih čevl jev in 
podobno. 

K l j u b  tako neugodnemu 
stan ju  za pr ihodnje  leto s m o  
si  zastavili naslednji  plan: 

izdelali n a j  b i  1,150.000 pa
rov obutve i n  te j  obutvi  
spremljajoče polizdelke, k i  
s m o  Jih d o  sedaj  kupovali 
drug je  (pete, platoji,  podpla
ti). 

Od planirane količine 
1,150.000 parov b o m o  izde
lali za izvoz 590.000 parov, 
ostalo za domače tržišče. Iz
delovali b o m o  vse n a m  pozna
n e  izdelave, kot so: gojzer 
šivana, skozi šivana, lepljena 
i n  brizgana izdelava. Točne 
količine p o  posameznih izde
lavah i m a m o  sicer predvide-

Ali delamo to 
kar znamo? 

Na vprašanje o razmešča
n j u  KV in VK delavcev po  
njihovi kvalifikaciji  na ne
ustrezna delovna mesta, od
govarjam sledeče: 

Trditev, da VK prikrojeva-
lec soka ali reže umetne ma
teriale, ni utemeljena, ker v 
prikrojevalnici nimamo niti 
enega VK delavca, ki bi  delal 
na normi. 

Na drugo vprašanje  »zakaj 
KV prešivalka dela v monta
ži«, dajem naslednje pojasni
lo. Omenjena delavka j e  kva
lifikacijo opravila mod nje
nim rodnim delom. Delavka 
j e  vse do takrat delala v 
montaži in smo j o  po  vpisu 
na izredno šolanje za KV pre-
šivalko premestili v šivalnico. 
Po opravljenem izpitu za KV 
prešivalko j e  še nakaj  časa 
delala v šivalnici, nato j e  bi
l a  zaradi potreb premeščena 
v finiš, sodaj pa j e  že v ši
valnici, k j e r  bo tudi ostala. 

Mislim, da sem odgovoril 
na viprašanja, želim pa tudi 
sam odgovor na vprašanje: 

KV prešivalke, ki so  opra
vite redno šolanje na Čevljar
s k i  šoli, s o  premeščene na 
delovna mesta administra-
tork, čeprav vemo, da dosti 
težje dobimo dobro prešival
ko, kot pa  administratorke, 
za katere imamo dovolj šti
pendistov. 

Ing. Jože Bogataj 

ne, vedar se količine obliku
j e j o  m e d  tekočim letom, kar 
Je odvisno o d  naročil tujega 
in  domačega tržišča. 

Predvidevamo tudi  izboljša
n j e  obstoječega strojnega 
parka v šivalnicah i n  sekalni-
cl. V montažnem oddelku pa  
nakup novega transportnega 
traku i n  noviii strojev za cvl-

k a n j e  konic, stranic In opet-
Ja. 

Čeprav Je napisano le nekaj  
skoplii podatkov za delo v 
pr ihodnjem letu, Je vendar le 
razvidno, d a  b o  treba veliko 
doslednosti pri  i zva janju  pla
na, če ga b o m o  hoteli uresni
čiti. 

Ing. Jože Bogataj 

Razvoj je podlaga izobraževanju 
Letošnje štipendije za red

n o  In Izredno šolanje s o  bile 
načrtovane i n  podeljene p o  
planu potreb. 

N a j  o b  tem omenim, d a  j e  
odbor Za izobraževanje omo
gočil nekaj  več delavcem obi
skovanje  Poklicne čevljarske 
šole, kot  j e  l>iIo v planu. Ven
dar j e  to  smatral za uteme
ljeno, ka j t i  posebno šivalnice 
potrebuje jo  veliko kvalificira
nih  delavk. Tako s m o  letos s 
pomočjo  poklicne šole orga
nizirali oddelek te šole za 
prešivalke, naslednje leto pa  
j e  v planu oddelek za monta
žo, sekalnico In finiš.  

Moram reči, d a  nikomur 
štipendija »nI pisana na hr-
tiet«, tako sodim, d a  s o  bile 
štipendije dane pravim lju
dem, nekatere št ipendi je  pa 

celo niso bile podeljene, ker 
Id jub  temu, d a  s o  bile plani
rane n i  bi lo za to primernih 
kandidatov. 

In  še tole: Izredno lUter 
razvoj proizvajalnih sil v sve
t u  zahteva, d a  se delavci stal
n o  usposabl jamo In dopol
n ju jemo,  zato Je povsem ra
zumlj ivo,  d a  b o  še naprej  pri
hajalo  d o  pojavov, k o  se l}o 
strojni  tehnik šolal za orga
nizatorja, čevljarslci tehnik za 
komercialista i n  podobno. V 
svetu Je znano, d a  l j u d j e  me
n j a j o  s v o j  poklic v s a j  3—6 
krat v ž iv l jenju.  

Pomembno je,  d a  Je tako 
šolanje v sidadu z planom 
razvoja pod jet ja  i n  d a  na šo
lanje  usmer jamo prave IJudl-
dl. 

N. P. 

Johanu 
Jesenku 
v slovo 

Konec novembra smo se poslovili od  našega upo
kojenca Ivana Jesenka-Johana. 

Johan Je b i l  m e d  prvimi člani Čevljarske zadruge 
— predhodnice ALPINE, s a j  se Je že v oktobru 1945 
zaposlil v te j  zadrugi. Od tal^rat Je delal vseskozi 
v p o d j e t j u  d o  svoje  upokojitve leta 1959. Kot stro
kovno usposobljen i n  razgledan delavec Je opravljal  
zahtevnejša dela. Več let Je delal kot kontrolor v 
oddelku sekalnice. Nato j e  bil  premeščen v oddelek 
za gojzer šivano obutev, k j e r  j e  na jpre j  opravljal  
delo mojstra oddelka, kasneje pa  j e  b i l  Imenovan 
za v o d j o  izmene v istem oddelku. 

Johana s m o  poznali kot vedrega in  veselega člo
veka. Prav ta lastnost j e  bila zan j  značilna tudi ta
krat, k o  Je bi lo  treba reševati razne težke In nepri
jetne situacije. S pravo besedo i n  optimizmom j e  
vedno obvladal razmere. 

Takega pa  b o m o  ohranili tudi v našem spominu. 

Računalnik - tokrat še z druge plati 
K a k o  s i  v p r o d a j n i  s lužbi  z a m i š l j a j o  v logo  računalnika v pos lovan ju?  

v podjet ju  že d a l j  časa de
la služba za obdelavo [podat
kov. V začetku j e  raziskovala 
možnosti in načine strojne 
obdelave podatkov pri nas. 
Na osnovi teh ugotovitev smo 
so odločili za zakup stroja,  
ik; sedaj, kakor veste, že de-

Sindikat 
pomaga 
v zadnjem času j e  naša sin-

d likalna organizacija doživela 
kadrovske spremembe. Dose
d a n j i  predsednik Matevž Pe-
čelin j e  odšel na drugo služ
beno mesto, pa  j e  Izvršni od
bor za novega predsednika 
izvolil Viikija Žaklja. 

Dejavnost organizacije, ki 
se  j e  v letošnjem letu odvija
l a  predvsem na področju re
kreacije in oskrbe z ozimni
co, se  j e  razširila posebno na 
področje samoupravljanja in 
delovnih pogojev delavcev. 

Tudi pr i  ustanavljanju 
TOZD, j e  izvršni odbor dal 
nekatere koristne pobude za 
potek priprav za ustanovitev 
TOZD. 

Prepričan sem, da bomo z 
novim predsednikom nadalje
vali začeto delo, k i  b o  korist
no za vse. 

N. P. 

la. Najemnina tega stroja  j e  
visoka, njegove delovne ure 
drage, zato s i  moramo priza
devati, da ga izkoristimo v 
celoti. 

Ni naša dolžnost le, da j e  
s t ro j  neprestano v teku, d a  
mu nakladamo razna dela, 
samo da ne stoji.  Pomembno 
j e  predvsem naslednje: p red
no posredujemo pc^atke v 
računski center moramo ve
deti, za k a j  nam bodo izraču
nani podaWu služili in  ikaikšni 
bodo nadailjni Ukrepii. Sam 
prikaz in obrazložitev podat
kov nam še  ne povesta do
volj .  

V prodajni službi smo pre
gledali, katera dela j e  treba 
na jbol j  nujno spremeniti z 
vključevanjem stroja  in smo 
ugotovili: 

Prodajna mreža se  širi irt 
j e  vsakomesečno zbiranje po
datkov o prodaji  in zalogah v 
naših prodajalnah prepočas
no. Ko so podatki zbrani, so  
že stari in  neuporabni za ute
meljene gospodarske odlo
čitve. Spremembe na tržišču 
pa zahtevajo hitre in zaneslji
ve ukrepe, ki so  možni le s 
pomočjo stvarnih in tdkočih 
podatkov. Zato smo se v pro
dajni  službi odločili, da  bo
mo najpre j  obdelali to pod
ročje. Podatke o zalogah v 
centralnem skladišču bomo 
prejemali že v mesecu decem
bru.  Prav tako smo z delavci 
v računskem centru že izde
lali načrt za nov način poslo
vanja  v naših prodajalnah. 

kar j e  osnova za hitro in na
tančno zbiranje podatkov o 
prodaji  in zalogah. Najprej  
bodo po novem načinu delale 
le slovensike prodajalne, čim
pre j  b o  mogoče pa celotna 
prodajna mreža. 

Prodajna služba bo tudi za 
druga dela, pr i  katerih s o  
pomembni tekoči in točni po
datki, sodelovala z računskim 
centrom. Tako si  bomo olaj

šali delo za zbiranje podat
kov in se bomo lahko posve
tili obdelavi že izračunanih 
podatkov, nadaljnim anali
zam in ukrepom, kar bo, 
upajmo, vplivalo tudi na do
bre poslovne rezultate. Na 
vsak način pa  j e  tu potrebna 
naša doslednost. Noben, še 
tako dober in  hiter podatek 
nima vrednosti, če g a  ne upo
števamo. Bajt  Silva 

Kadrovske novice 
Mesec november j e  mimo, 

s tem pa  imamo zopet nekaj  
novic. Zaposlilo se j e  7 de
lavk in  delavcev, z delom pa 
j ih j e  prenehalo 12. 

V obratu v Zireh ni bilo 
primera nove zaposlitve. Z 
delom pa so prenehali slede
či: Marija Brenče, Anica Kav
čič in  Matevž Pečelin, po  spo
razumni odpovedi, Silvo Kos, 
Cveto Lukančič, Milan Mrav
l j e  (2618), Zdravko Pišljar in 
Jernej Kristan, zaradi odho
da v JLA, Marija Bogataj 
(108), upokojena in Stanislav 
Mazzini, ki j e  samovoljno iz
stopil z dela. 

V Gorenji vasi j e  nastopila 
delo Ivanka Justin, medtem 
ko primerov prenehanja dala 
ni bilo. 

V obratu Col s o  nastopile 
delo tri delavke: Cvetka Rup-

nik, Jožefa Lampe in Franči
ška Kobal. Primerov prene
hanja dela ni bilo. 

V prodajni mreži so  nasto
pile delo: Jula Ignjatović v 
Kragujevcu in Dragica Burek 
v Koprivnici za določen čas 2 
meseca zaradi pomoči v pro
dajalni ob povečanem prome
tu in Bojana Ajdačič v 
Cačku. Delo j e  prenehalo 
trem delavkam i n  sicer: Ma
ri j i  Jarić iz Koprivnice, Stan
ki Kovač iz Rijeke in Radi 
Krstič iz Cačka. 

Z navedenimi sprememba
mi j e  s tanje  zaposlenih ob 
koncu novembra naslednje: 

Obrat Ziri 1017 
Obrat Gor. vas  197 
Obrat Col 78 
Prodajna mreža 239 

A. F. 



Uničenje nekurantne robe 

JULIJ STRLIČ je v nagovoru orisal pomen Dneva republike 

Kako smo 
počastili 
Dan republike 

29. november — dan, ki ga praznujemo v počastitev rojstva 
naše nove Jugoslavije, smo tudi v našem k r a j u  lepo proslavili. 

Pod okriljem Krajevne skupnosti iirii j e  bila 28. novembra 
izvedena proslava. Na odru dvorane Svoboda se  j e  zvrstila 
vrsta nastopajočih, k i  so  nam s svojimi nastop] pripravili 
lep kulturni program. 

Pihalna godba ALPINA j e  za uvod zaigrala našo himno. V 
svečanem nagovoru k Dnevu republike j e  nato Juli j  Striič 
orisal pomen tega praznika in poudaril njegovo veličino s tem, 
da se  j e  dotaknil važnih in pomembnih dogodkov izpred 30-let. 
Večji del programa so izvedli učenci osnovne šole Padlih prvo-
borcev z recitacijami, petjem. Igranjem na klavir, harmoniko, 
orfove instrumente in gimnastičnimi vajami. Nastopali so 
učenci 8. in 4. razreda, učenci glasbene šole, mladinski komor
ni  zbor in učenci gimnastičnega krožka. 

Predstavili s o  s e  nam tudi naši najmlajši,  k i  obiskujejo 
vrtec in pokazali, k a j  znajo. Vladimir Novak j e  recitiral pesem 
Sin materi. Več pesmi, predvsem partizanskih, sta zapela 
Moški pevski zbor Alplna in Moški pevski zbor podjeti j  Žirov. 

v poslovanju, kakršno j e  
naše, j e  stalni negativni 
spremljevalce nokurantno bla
go. Vajeni smo že, da rodno 
dobivamo iz naših proda
jaln in od ostalih kupcev re
klamacije. Taike obutve j e  
vsako leto nekaj  tisoč parov. 
Ce j e  mogoče, naša proizvod
n j a  odpravi naipake, ikatere 
lahko popravi, če pa se obu
tev ne da popraviti, j o  mo
ramo komisijsko odpisati in 
uničiti. Neka j  obutve vsalko 
leto odpišemo in uničimo, 
vendar kadar so raklamacije 
normalne, gre t o  neopazno 
mimo nas. K a j  s o  normalne 
reklamacije, to j e  dvomljivo 
vprašanje. Ce bi bil vedno 
vdelani v redne parti je  obu
tve talki materiali, ikot so pri 
sprejemu vzorca predvideni 
in bi bila obutev izdelana na
tančno po tehnološkem pred
pisu, potem reklamacij ne bi  
bilo. Seveda, v praksi ikaj ta
kega ni mogoče doseči, zaradi 
tega ima vsalko proizvodno 
podjet je  že ustaj jene norme 
in veliko reklamacij nastane 
pri ustaljeni kvaliteti. 

Letos j e  bilo pri nas pre
cej  več reklamacij, kot smo 
pričakovali. 2 e  v prvem pol
le t ju  j ih  j e  bilo več kot lan
sko leto. Temu s o  bili v naj
večji meri ikrivi poliuretanski 
podplati, ki so  pri nošnj j  že 
po nekaj dneh počili, tako da 
smo morali nekaj  artiJklov 
moške obutve potegniti iz 
prodajaln in poplnoma usta
viti tovrstno prodajo.  Druga 
večja reklamacija so  bili te-
kašiki čevlji; pri teh čevljih 
ni vzdržal gornji material. 
Dobavitelj, pri katerem smo 
kupili poliuretanske podpla
te, nam j e  povrnil delno šlko-
do, nihče pa nam ni povrnil 
škode na račun ugleda našega 
podjet ja.  Večino teh čevljev 
smo že prodali, iko so j ih  po
trošniki vračali, smo j im mo
rali izdati nov p a r  ali pa vr-
njti  denar. Tu so nastali stro
ški storno prodaje in stroški 
dvojnega transporta, poleg te
ga pa še ves ostali zaslužek. 
Pri drugi reklamaciji s m o  
škodo trpeli sami. Poleg teh 
reklamacij j e  bilo še  polno 
odlepi jan j in luščenja bar
ve. Vseh rdklamacij obutve, 
ki ni bila sposobna za proda
jo, se  j e  letos nabralo okrog 

8.000 parov. Ker j e  to mnogo 
več, kot druga leta smo o 
tem obvestili delavski svet, ki 
j e  sprejel sklep, n a j  se neido-
ča obutev uniči. O uničenju 
nekurantne obutve smo obve

stili tudi vse pristojne orga
ne izven podjetja,  tako da  ne 
bi billo pozneje nepotrebnih 
prijav. 

Scf prodajne službe 
Ivan Capuder 

Upokojeni so res, toda delajo 
Zdi se nam potrebno, 

da se oglasimo tudi mi 
potom Vašega glasila na 
naše upokojence in vso 
našo javnost na našem 
območju. S tem želimo, 
da se seznanijo vsi, kako 
poteka naše življenje in 
delo pri našem društvu. 

Naj na kratko orišem, 
kako je nastalo in kako 
se razvija društvo upoko
jencev v Zireh. 

V začetku leta 1949 je 
štelo društvo le 15 čla
nov, predsednik je bit 
tedaj pokojni Anton Ja-
ger. V stari Jugoslaviji, 
razen nekaj državnih 
uslužbencev, sploh ni bi
lo upokojencev. Zato tu
di ni bilo takega društva. 
Po vojni pa je v novi 
Jugoslaviji prišlo do veli
kih socialnih sprememb. 
Socialno varstvo se je 
razširilo, dobili smo tudi 
nov pokojninski zakon. Z 
rastjo zaposlovanja se je 
večalo tudi število upo
kojencev, članov našega 
društva. 

Društvo upokojencev 
pomaga svojim članom 
pri reševanju raznih, 
predvsem socialnih in 
stanovanjskih vprašanj, 
ki skrbi za razvedrilo 
svojih članov v svojem 
klubu, daje možnost na-
daljnega delovanja na 
kulturno-prosvetnem pod
ročju, organizira izlete 
za svoje člane in drugo. 
Sredstva za to dejavnost 
pridejo iz naslednjih vi
rov: vpisnina in članari
na, prostovoljni prispev

Učenci 4. razreda zborno recitirajo Pozdrav republiki Mo&ki pevski zbor podjetij Zirov 

ki in darila, dohodki raz
nih prireditev, obresti od 
vloženega denarja in dru
gi nepredvideni dohodki. 
Za tako dejavnost je po
trebno, da ima društvo 
svoje lastne prostore, v 
katerih lahko ustanovi 
tudi svoj »Bife«. Letos 
nam je uspelo, da smo si 
pridobili lastne prostore 
v »Sori« na Dobračevi. 
Prostor bomo morali pre
cej obnoviti in opremiti, 
pa zato dela še niso kon
čana. 

Ze letos smo se tudi 
domenili, da si društvo 
nabavi svoj lastni pra
por. Nabiralna akcija za 
prapor, je kar dobro 
uspela. Prapor smo želeli 
razviti že v septembru, 
vendar smo zaradi dela 
v društvenih prostorih to 
odložili, tako da podalj
šujemo tudi nabiralno 
akcijo. 

Pri našem delu, ko ure
jamo in opremljamo na
še društvene prostore, 
kar je zvezano s stroški, 
ki jih pa društvo samo 
nima, nam je v največji 
meri pomagala prav Alpi-
na, za kar se ji najlepše 
zahvaljujemo. Tudi Re
publiški odbor Društva 
upokojencev nam je dal 
večjo pomoč za opremo 
in obnovo naših prosto
rov. 

Letos je društvo orga
niziralo pet izletov za 
svoje člane. Ti izleti so 
bili: 2 izleta z vlakom v 
Pulj, izlet z avtobusom v 
Goriška Brda, z avtobu
som na Jesenice, in konč
no z avionom v Pulj. 
Vedno so bili udeleženci 
zelo zadovoljni. Upamo, 
da bomo v prihodnjem 
letu lahko omogočili na
šim članom še več raz
vedrila, z izleti ali v na
ših društvenih prostorih, 
kakor tudi z obiski naših 
bolnih članov v bolnicah. 

Naj ob koncu zaželim 
vsem našim članom do
brega zdravja v prihod
njem letu, tovarni Alpine 
pa mnogo uspehov v po
slovanju. 

Gliha Julij 



Šah v polnem zamahu Kej je djau? 
Program šahovskega kluba 

Alpine j e  zelo pester in  b o  
zahteval od vsakega člana 
kluba vsestransko sodelova
nje.  Eden od prvih nastopov 
naših šahistov v te j  sezoni 
j e  bilo Republiško sindikalno 
prvenstvo v brzopoteznem 

šahu, iki j e  bilo organizirano šahovska elita, razen vele-
V Rogaški Slatini od 24.-25. mojstrov (Parma in Planin-
novembra. 

Alpino so na tem tekmova
n j u  med 135 nastopajočim za
stopali š t i r je  šahisti. Prven
stvo j e  bilo zelo zanimivo, s a j  
j e  sodelovala vsa slovenska 

j S  

v osredju šahiisti dz našega kolektiva. Na drugi deski (z 
desne) igra Franci More, ki je tokrat med alpinskimi igralci 
dosegel najboljše mesto. 

Lepo je 
Lepo, ljudje je, kdaj pa kdaj 
izgnati ego svoj si s čašo — 
in kakor župnik, svit med mašo, 
uiiti kaplje sladke raj. 
Lepo je biti lahkih nog, 
neskrbne, glasne govorice; 
lepo verjeti je v resnice, 
ki jih oznanja dobri bog. 
Lepo je srcu: plemenito 
slednji stvari je oltar, 
ki ga ne varuje stražar 
strahu, da nam ostane skrito. 
Lepo je v noči, polni zvezd, 
zaukati v nebo prešerno 
in pozabiti anatimo — 
življenje mračnih, prašnih cest. 

J o ž e  P o d o b n i k  

Javlja se dedek Mraz 
Seveda, tudi letos bom obiskal liri. 

27.  decembra ob 18. uri se bom udeležil no
voletnega praznovanja osmih razredov osnov
ne šole. Naslednji dan, v petek 28. decembra 
bom ob 8. uri šel s svojim spremstvom v 
sprevodu po Zireh, nato pa bom obiskal 
učence v osnovni šoli in gojence v vrtcu. Ob 
16. uri v petek pa bom v dvorani Svobode, 
na centralni prireditvi za vse predšolske in 
šoloobvezne otroke. Vsi starši, ki želijo, da 
njihove otroke posebej obdarujem na cen
tralni prireditvi, naj oddajo darila 28. de
cembra od 12.—15.30 ure v garderobi dvorane 
Svobode. 

DEDEK MRAZ 

ca). 

Naši šahisti so  se uvrstili v 
toIaiiJno skupino, v kateri j e  
med našimi imel največ 
uspeha naš štipendist Tone 
Eniko, ki j e  v svoji  skupmi 
zbral 5 in pol točk od 14 
možnih in to med samimi ka-
tegomiki, kar dokazuje, da 
nam še  mnogo manjika, s a j  
smo pri nas še  vsi brez ka
tegorije. 

Drugo pomembno tekmova
n j e  pa  smo organizirali v ok
viru p r ^ n o v a n j a  30-obletnicc 
zasedanja AVNOJ-a v Jajcu, 
in to brzoturnir za prvenstvo 
Zirov. Brzoturnir smo orga
nizirali pri Bahaču v posebni 
sobi. Le-ta pa j e  premajhna, 
da bi na turnirju lahko sode
lovali VSi žirovski šahisti. 
Kl jub temu smo se  na željo 
mnogih igralcev dogovorili, 
da bomo tak  turnir organizi
rali v sezoni vsak mesec. 

Na tem turnirju s o  se  naj
boljše odrezali učenci Osnov
ne šole padlih prvoborcev Zi 
ГЈ. s a j  j e  1. mesto zasedel 
Franci Demšar, 2. j e  bil Tone 
Emko, 3. Franci Pečelin, 4. 
Franci More, 5. Nejko Podob
nik itd. 

Končni zmagovalec pa bo 
t'sti, k i  bo na vseh turnirjih 
zbral največje število točk. 

Drugi tak turnir bomo or
ganizirali 6. junauarja  1974. K 
sodelovanju vabimo vse ša-
histe, k a j t i  želimo poživiti 
šahovsko življenje, iki pomeni 
prijetno relkreacijo delovnih 
ljudi. 

Anton Gor j up 

Franoi Demšar — 1. mesto 
na brzaturnirjti 

Dopisujte 
v Delo -

življenje! 

Zopet smo sc  zmotili. Vprašanje, ki smo ga objavili v t e j  
rubriki v pre jšnj i  številki kot kaže nI aktualno. Bera odgo
vorov Je prav majlina. 

Na vprašanje, k a j  pravi delavec, ki se  spušča po stopnišču, 
polnem kartonov, smo prejeli naslednje odgovore: 

I. nagrada (Drobnogled) 
II. nagrada (A. G.) 

III. nagrada (Dlakocep) 

— Tak se  spoštuje naš dll 
— U žaro Ih spravmo 
— Dabr de sn zavarvan 
— Vse tu Je zaluga 
— Ka bama tu p r o d a l . . .  
— Konjuktura, reS nas! 
— š e  bama kejšn kazuc zadelal 
— ZmereJ sn  Jest vsega kriv (skladiščni delavec) 

Novo nagradno vprašan je  

I l/EL7  ̂

g ć  

Lani smo napovedali b o j  alkoholu. Resolucija, sklepi in 
trdni nameni, da temu sovražniku pokažemo vrata, vse to ni 
doseglo željenega uspeha. Tudi tale, ki ga vidimo na sliki, kot 
kaže, ne spoštuje sprejete resolucije. Vprašajmo ga zakaj  
ne In poslušajmo »kej bo djau?« 

Odgovore pošljite do 29. 12. 1973. 

Iz uredništva: Odločili smo se, da z rubriko »Kej 
je djau« prenehamo. V prihodnje bomo za zadnjo 
stran poiskali kaj novega. Ce so med vami, dragi 
bralci, kakšne ideje za novo rubriko (na pol za šalo, 
na pol za res), nam čimprej sporočite. V rubriki naj 
bi sodelovali tudi bralci, poiskali pa bomo tudi 
kakšno nagrado. 

Ker pa ugotavljamo, da v našem časopisu manjka 
humorja, bralce ob tej priliki vabimo, naj nam po
sredujejo kaj izvirnega »za smeh,« saj vemo, da je 
med vami dosti takih, ki imajo smisel za humor. 

»DELO, 2IVUENJE« j e  
glasilo tovarno obutve AL
P I N E  ZIRI 

Ureja ga uredniški odbor: 
ANA RAMPRE 
RUDOLF POUANSEK 
VLADIMIR PIVK 
ALFONZ ZAJEC 
MILAN MOČNIK 
ANTON ŽAKEU 
MAJDA JESENKO — od
govorni urednik 
Fotografije: FRANC JE
SENKO 
Izhaja mesečno. NalUada 
1600 izvodov 

Tisk Gorenjski tisk  K r a n j  

P o r o č i l i  s o  s e :  

M a r i j a  č a d e ž  ( G V )  i n  
V i n k o  P o d o b n i k  (2562) ,  
D a n i c a  J e r e b  i n  MIlan  
M r a v l j e  (2881)  t e r  N a d a  
F i l i p i č .  

I s k r e n o  č e s t i t a m o !  

M I N K I  B O G A T A J  Želi
m o  o b  o d h o d u  v p o k o j  
v s e  n a j l e p š e  i n  t r d n e g a  
z d r a v j a !  


